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Comptam amb tu: avala la candidatura de la coalició
PSM-IV-ExM per a les eleccions generals del 20-N
 

El sistema electoral espanyol afavoreix els dos partits que s'alternen en el poder, PP i PSOE.

Ara, a més, aquests partits han pactat una reforma electoral que inclou un nou obstacle per limitar la presentació d'altres
candidatures: els partits polítics i coalicions que encara no tenim representació al Congrés dels Diputats estam obligats a
recollir signatures de suport per poder presentar-nos a les eleccions.

Per això, necessitam la teva ajuda, i volem comptar amb el teu suport. Apunta’t a la web de la coalició
PSM-IniciativaVerds-Entesa, i t’avisarem quan i on podràs signar.

Moltes gràcies!
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Miquel Ensenyat encapçala la coalició PSM-IV-ExM, que es
reedita el 20-N per rompre el bipartidisme
 

El passat dissabte el Consell de Direcció Política del PSM-Entesa Nacionalista, el Consell Polític d’IniciativaVerds i el
Consell Nacional d’Entesa per Mallorca varen acordar reeditar la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa de cara a les properes
eleccions a les Corts Generals espanyoles, que tendran lloc el 20 de novembre vinent.

La candidatura nacionalista i ecosocialista al Congrés dels Diputats estarà encapçalada per Miquel Ensenyat (PSM-EN), batle
d’Esporles i conseller insular. El número 2 és David Abril (coordinador d’IniciativaVerds). Els candidats al Senat són Jaume
Català (Entesa) i Xisca Mas (IniciativaVerds).

A la candidatura s’afegeixen la resta de partits de la Federació PSM-Entesa Nacionalista (el PSM de Menorca i l’Entesa
Nacionalista i Ecologista d’Eivissa), i està pendent de confirmar també la incorporació dels representants d’Equo a Menorca
i Eivissa.

Avui han comparegut en roda de premsa Miquel Ensenyat, David Abril, Jaume Sansó i Biel Barceló per explicar aquest acord
i els objectius de la coalició de cara al 20-N. Sansó ha explicat que la reedició de la coalició PSM-IV-ExM la cohesiona, la
consolida i la fa créixer: “volem arribar a quotes de representativitat més altes; ara més que mai és important tenir un diputat
a Madrid”. David Abril ha afirmat que la coalició, front als “atacs de la dreta i de la socialdemocràcia despistada”, farà
propostes programàtiques per reactivar l’economia “pensant en les persones, en el medi ambient i en la igualtat
d’oportunitats, propostes no supeditades als mercats”.

Miquel Ensenyat ha volgut que la seva primera intervenció pública com a candidat davant els mitjans de comunicació fos una
invitació a la reflexió, al debat social. I ha fet algunes preguntes obertes, per “encetar el debat”. En primer lloc, ha entrat de
ple en la situació de crisi i en la responsabilitat dels actuals governants: “com és que després de vuit anys de governs
suposadament progressistes a l’Estat espanyol, els rics són cada vegada més rics i els pobres cada vegada més pobres?”. En
segon lloc, s’ha interrogat pels poders que marquen les línies de la política econòmica: “qui és que realment governa aquest
Estat? Qui és qui realment governa a Europa? Són els polítics? O són les multinacionals, les entitats bancàries, els
mercats...?”.

El candidat nacionalista i ecosocialista també s’ha demanat “per què una crisi que està provocada pels mercats l’hem de
pagar els treballadors?”. I, arran d’aquestes preguntes, ha qüestionat “quines aportacions noves pot fer un PSOE o un PP, que
han estat els responsables de governar durant els darrers 15 anys, i que no han fet un procés d’autocrítica, davant d’aquesta
situació?”

Finalment, Ensenyat s’ha preguntat “quina cara fan els vuit diputats i els sis senadors que tenim a Madrid? Quina cara fan?

page 2 / 17



NÃºmero 64: Diumenge, 18 de Setembre de 2011

Quin nom tenen? I sobretot, què han fet per aquesta terra, què han fet per defensar els interessos de les nostres illes?”

A partir de les respostes a aquestes preguntes, el candidat del PSM-IV-ExM ha afirmat que pensa bastir una proposta política
que tengui com a objectiu plantejar “un nou model econòmic per sortir de la crisi”, “rompre el bipartidisme PP-PSOE” i
“aconseguir una representació efectiva de les Illes Balears a Madrid”.
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Miquel Ensenyat insta els diputats i senadors balears a demanar
el referèndum per la reforma constitucional
 

Els candidats de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa al Congrés dels Diputats, Miquel Ensenyat i David Abril, i el
regidor sobiranista i ecosocialista a Palma Antoni Noguera han explicat avui iniciatives en relació a la reforma de la
Constitució pactada entre PP i PSOE per limitar el dèficit estructural de les administracions públiques.

Ensenyat ha criticat la reforma per no haver estat consensuada amb les administracions afectades, especialment comunitats
autònomes i ajuntaments. I ha reclamat als diputats i senadors de les Illes Balears que se sumin a la petició de convocar un
referèndum vinculant perquè els ciutadans de l'Estat es pronunciïn sobre aquesta modificació de la Constitució: "en una
societat que demana cada vegada més diàleg, més transparència i més participació, entenem que una reforma constitucional
d'aquesta magnitud no pot esser una qüestió pactada entre dos grups polítics, tancats en clau i al marge dels ciutadans i de les
administracions afectades".

Per la seva banda, el regidor de Palma Antoni Noguera ha presentat la moció que el grup municipal de PSM-IV-ExM
presentarà en el proper ple, per rebutjar la reforma constitucional pactada entre PP i PSOE. La moció pretén que l'Ajuntament
de Palma es pronunciï a favor de la celebració d'un referèndum, i que manifesti el desacord amb el fet que la reforma "no hagi
estat pactada amb la federació de municipis estatal (FEMP) i limiti l’autonomia financera dels Ajuntaments, amb la
conseqüent i greu problemàtica de no poder exercir correctament les competències dels serveis públics bàsics en temps de
crisi econòmica com aquesta".

Noguera ha explicat que "l'estat ha anat transferint competències, quasi sempre mal dotades, a comunitats autònomes; i els
ajuntaments estan assumint moltes competències que no els pertoquen, sense cap dotació econòmica". El regidor denuncia
que "a la llarga, aquesta reforma escanyarà les administracions que suporten l’estat del benestar, ja que no podran oferir
correctament els serveis públics bàsics. I mentrestant, l'estat manté ministeris postissos amb les competències ja transferides".
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PSM-IV-ExM: l'atac del PP als sindicats és un "atac als
treballadors" i "prepara el terreny per a noves retallades"
 

El Govern del PP ha anunciat que pensa eliminar 89 alliberats sindicals, reduir les hores als altres delegats, suprimir el fons
d'acció sindical i les subvencions de 204.495 euros anuals, i llevar els quatre locals per a ús exclusiu de sindicats, per
agrupar-los en un. Aquestes retallades suposen deixar en suspens l'acord d'acció sindical que signà l'Executiu de Jaume Matas
l'any 2006 amb els sindicats UGT, CCOO, Stei-I i Cemsatse (al qual després s'afegiren USO, ANPE, CSIF i SAE), la qual
cosa es fa de forma unilateral, sense negociació ni acord possible.

Des del PSM-IniciativaVerds-Entesa entenen que qualsevol ajustament en aquest sentit s'haurien d'haver produït en el context
del diàleg i de nous acords. Nacionalistes i eosocialistes consideren que aquesta forma d'actuar es contradiu de forma brutal
amb el discurs d'investidura del president Bauzà, en què parlava de consens i diàleg.

El coordinador d'IniciativaVerds, David Abril, ha afirmat que "el Govern Bauzá juga a dimonitzar els sindicats, situar-los
com si fossin part del problema, quan el problema que tenim és que el Govern és incapaç de cercar els ingressos, o de
reclamar el nostre finançament davant Madrid, per fer front a la crisi econòmica".

Abril ha afegit que aquest atac contra els sindicats "és un atac premeditat contra la seva tasca en defensa dels treballadors i de
les seves condicions laborals", i que la intenció del PP és "preparar el terreny per una nova tanda de retallades tant de sector
públic com de personal, llevant del mig als qui més poden fer per controlar-ho, que són els representants dels treballadors del
sector públic".

Per la seva banda, el diputat del PSM-Més per Menorca, Nel Martí, denuncia que el "Govern abusa premeditadament de la
situació de crisis econòmica que viu la nostra societat per retallar tot allò que molesta al PP. Ahir va ser Televisió de
Mallorca, l'Obra Cultural Balear o la Direcció General de Política Lingüística, i avui són els sindicats".

Martí conclou: "la realitat és, emperò, que mentre fa tot açò el Govern de Bauzà augmenta el sou dels membres del seu
gabinet de forma absolutament injustificada".
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PSM-IV-ExM demana al Govern que deixi de crear alarmisme i
de desprestigiar el transport ferroviari 
 

PSM-IniciativaVerds-Entesa demana al Govern de les Illes Balears que deixi de crear alarmisme i de desprestigiar el
transport ferroviari. En aquest sentit, Antoni Alorda, diputat de la coalició nacionalista i ecosocialista manifesta que “les
primeres passes del Govern de José Ramón Bauzá i les declaracions en premsa del conseller Company i del gerent de Serveis
Ferroviaris de Mallorca apunten a l'abandonament d'inversions compromeses en el conveni ferroviari i a una disminució
substancial de la quantitat i la qualitat dels serveis de transport existents: disminució de freqüències, augment de tarifes,
abandonament de la neteja d’estacions i vagons, tall de subministrament de gasoil, etc. Aquests accions i anuncis són molt
preocupants, generen dubtes i preocupació, i fan molt de mal a la credibilitat del transport ferroviari”.

Antoni Alorda ha demanat als responsables de mobilitat que es deixin de catastrofismes i que comencin a fer feina per
mantenir, com a mínim, l'actual nombre de freqüències del transport ferroviari i respectar el sistema de tarifes; que adoptin
amb urgència les mesures necessàries per garantir el subministre de combustible i a posar en marxa d’immediat les unitats
elèctriques; i que es prenguin també amb caràcter urgent les mesures necessàries per garantir la neteja adient de les estacions i
els combois ferroviaris. Així, el diputat nacionalista ha presentat aquest matí una proposició no de llei acompanyat d'Antoni
Verger, portaveu del PSM-IV-ExM a l'Ajuntament de Palma; Sebastià Gayà, portaveu del PSM a l'Ajuntament de Manacor;
Margalida Vidal, portaveu del PSM a l'Ajuntament de sa Pobla; i Andreu Caballero, regidor de PSM-IV a l'Ajuntament
d'Inca, que també han anunciat que presentaran mocions municipals en aquest mateix sentit.

Antoni Verger ha apuntat que “just a l'inici de l'anterior legislatura, el Govern es va trobar amb la inundació del metro i no li
quedà altre remei que posar-se a treballar de valent per solucionar el problema. Resulta cínic que ara l'actual Govern s'empari
en l'herència rebuda per justificar la seva inoperància”. Així mateix, Verger ha recordat que “durant l’anterior legislatura es
tramitaren multitud de projectes i inversions per tal de canviar el model de mobilitat general. Aquest model tenia com a
principal objectiu aconseguir una mobilitat més racional, equilibrada i sostenible, en què augmenti significativament el
protagonisme del transport públic. Més transport col·lectiu i més diversificat: tren, bus, tramvia, metro, tram-tren,
intermodalitat dels distints tipus de transport, més freqüències a un preu més reduït, foment de la bicicleta pública, etc”.

Antoni Alorda ha posat de manifest que “és evident que aquest és el model de mobilitat a seguir. Europa i el Món van en
aquesta mateixa línia. Demà comença la setmana de la mobilitat i, amb tota certesa, els discursos dels responsables del
Govern de les Illes Balears també aniran en aquesta mateixa línia. Allò que demanam és que no es quedin només en paraules
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i els seus fets també siguin conseqüents. De moment, no és així”.
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PSM-IV-ExM vol que el Govern exigeixi a Madrid el compliment
de les inversions del conveni ferroviari
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa ha registrat una proposició no de llei per instar el Govern “a exigir al
Govern de l'Estat per totes les vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, el compliment íntegre del conveni ferroviari de 16
d'octubre de 2008 i les seves addendes”. La iniciativa de la coalició nacionalista i ecosocialista també insta l’Executiu “a
continuar d'immediat les inversions previstes en el conveni ferroviari”.

En l’exposició de motius el PSM-IV-ExM recorda que el conveni “s'emmarca en la previsió de la disposició transitòria
novena de l'Estatut segons la qual, entre tant no es estableixi un nou marc de compensació al fet insular, la inversió de l'Estat
a les Illes Balears s'establirà atenent a la inversió mitja per càpita a les Comunitats Autònomes de règim comú, que es va
concretar en una inversió de 2.800 milions d'euros entre 2008 i 2014”.

Així mateix, subratlla que el conveni “inclou la recuperació de la línia Manacor-Artà, l'adquisició d'unitats mòbils per la línia
Manacor-Artà, el trasllat de l'estació de Sa pobla, inversions en telecomunicacions i seguretat, supressió de passos a nivell,
l'adquisició d'unitats mòbils per la línia Palma-Inca-Enllaç i xarxa ja existent, ampliació tallers de Son Rullan i construcció
dels tallers a s'Enllaç”. Aquests projectes estan inclosos al Pla Director Sectorial de Transport Ferroviari aprovat durant la
legislatura 2003-2007 (amb un Govern del PP). Alguns d'ells estan actualment finalitzats, d'altres es troben en execució
avançada i d'altres estan ja projectats i en disposició de ser licitats.

Des del PSM-IV-ExM insisteixen que l’Estat assumeix íntegrament el pressupost total de les actuacions, que és de 443,75
milions d'euros, i recorden que, això no obstant, la Comunitat Autònoma ha de licitar, contractar i pagar (bestreure) les obres.
Nacionalistes i ecosocialistes posen de manifest que “el conveni finalitza el 2011, però l'Estat ha Estat retardant el pagament
de les certificacions emeses fins al punt de provocar dificultar en els pagaments per part de la Comunitat Autònoma. La
reacció del Govern ha estat suspendre temporalment les obres de la línia Manacor-Artà, amb el risc de perdre els fons prevists
en el conveni i causant un greu perjudici a la comarca de Llevant”, raó per la qual reclamen un pronunciament del Parlament
que eviti la pèrdua d’aquestes inversions.

D’altra banda, tots els ajuntaments de la comarca de Llevant es pronunciaran durant aquests dies, arran de mocions
presentades per nacionalistes i ecosocialistes, sobre la necessitat d’executar les inversions incloses en el conveni i acabar les
obres de la línia Manacor-Artà.
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Els consellers del PSM-IV-ExM abandonen la sala de plens del
CIM per protestar perquè el PP limita l’acció de l’oposició
 

Els consellers insulars de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa (PSM-IV-ExM), Joan Font, Magdalena Palou, Miquel
Ensenyat i Joana Aina Campomar, han abandonat avui la sala de plens del Consell de Mallorca en el moment en què els
consellers del PP adreçaven les seves preguntes a l'equip de govern, del PP.

Els consellers del PSM-IV-ExM han fet aquest gest com a protesta per la decisió dels conservadors de fer preguntes orals en
el ple del Consell, fet que el portaveu de la coalició nacionalista i ecosocialista a la institució insular, Joan Font, considera
"èticament reprobable". Font ha recordat que les preguntes són un instrument de control a l'equip de govern, i per tant no té
sentit que els consellers del PP s'adrecin preguntes a ells mateixos. A més, ha apuntat que aquest fet "merma la capacitat de
l'oposició d'exercir el control a l'equip de govern", ja que disminueix el nombre de preguntes que poden fer els grups de
l'oposició (PSM-IV-ExM i PSOE).

Cal recordar que durant el mandat 2007-2011, en què va governar el Pacte de Progrés al Consell, els grups de l'equip de
govern, per cortesia, no varen fer preguntes orals en el ple, deixant que fos l'oposició (el PP) qui fes les preguntes.

D’altra banda, el ple del Consell ha aprovat suprimir les partides de subvencions de cultura, política lingüística i igualtat per
poder pagar el deute del Teatre Principal amb l’UTE responsable de les obres de remodelació del recinte. Joan Font ha
qualificat l’eliminació d’aquestes partides com un “cop d’estat a la cultura i a la llengua de Mallorca”.
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PSM-IV-ExM insta Bauzá a complir la seva paraula i a mantenir
o incrementar el suport a la cultura
 

El grup parlamentari de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha registrat avui una proposició no de llei al Parlament en la
qual insta el Govern a “mantenir i, en la mesura del possible, incrementar el suport a les activitats i esdeveniments culturals”.
Joana Lluïsa Mascaró i Antoni Alorda han explicat que el Govern de José Ramón Bauzá ha retallat entre 500.000 i 600.000
euros en subvencions de la Conselleria de Turisme a esdeveniments culturals en concepte de promoció turística.

Mascaró ha denunciat que “el Govern del PP ha retirat subvencions a esdeveniments de primer ordre com ara el Festival de
Pollença, la temporada d’òpera, la temporada de ballet o el Jazz Voyeur Club, esdeveniments de qualitat, que ens prestigien
com a destinació turística, fomenten un turisme de qualitat i la desestacionalització”.

La diputada econacionalista ha recordat paraules del llavor candidat del PP a la Presidència del Govern, qui va aprofitar una
visita al Museu Diocesà (el passat 18 de maig de 2010) per criticar al Govern de Pacte per destinar a la cultura “només un
1%” del pressupost, i per afirmar que “el turisme cultural sí que és un vessant per explotar a les illes de cara al futur de
l’economia autonòmica”.

Mascaró també ha recordat unes altres declaracions de Bauzá (fetes en una conferència pronunciada a l’Escola de Turisme
Felipe Moreno, el passat 24 de novembre de 2010) en què va afirmar que el seu Govern promouria “un turismo de calidad y
no solo de cantidad (...) no nos podemos permitir el lujo de empezar desde cero; debemos mejorar y potenciar lo que
tenemos”. La diputada del PSM-IV-ExM ha instat el president a “complir la seva paraula”.

Alorda ha insistit que l’oferta d’esdeveniments culturals de qualitat és imprescindible per prestigiar Mallorca com a
destinació turística de qualitat: “Bauzá no té criteri, per perdre pes ens està tallant un braç. Amputar allò que aporta valor
afegit no és llevar pes, és llevar oportunitats”, ha dit.
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PSM-IV-ExM exigeix a Educació que rectifiqui la suspensió dels
cursos de capacitació en català
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa adreçarà preguntes parlamentàries a la Conselleria d’Educació per
conèixer exactament les raons de la suspensió del Pla de Reciclatge i Formació Lingüística i Cultural per als docents, que
inclou els cursos i les proves lliures dels estudis que permeten l’obtenció dels certificats de capacitació en llengua catalana.
Aquest certificat és un requisit per poder impartir classes en llengua catalana. La coalició de nacionalistes i ecosocialistes
exigeix a la Conselleria que rectifiqui aquesta suspensió i reactivi el Pla.

Segons el diputat Antoni Alorda aquest fet és “un atac més a l’ensenyament en català”, ja que impossibilita noves
incorporacions a les llistes de funcionaris interins docents, ja que s’ha suspès sine die el programa que permet aconseguir
l’acreditació de coneixements lingüístics i culturals exigida com a requisit per a poder formar part d’aquestes llistes.

Alorda lamenta que l’Administració dirigida pel PP de José Ramón Bauzá “torni a posar l’excusa de la crisi per atacar la
llengua catalana”. El diputat econacionalista també critica que amb aquesta paralització hi haurà persones que quedaran sense
feina, perquè restaran excloses de les llistes d’interins perquè l’Administració no haurà posat els mitjans necessaris per
acreditar els seus coneixements lingüístics.
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PSM-IV-ExM demana al Govern què pensa fer davant la
reducció de places anunciada per Air Berlin
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa adreçarà preguntes parlamentàries al Govern de José Ramón Bauzá per
saber quines han estat les actuacions de la Direcció General de Ports i Aeroports els darrers mesos. I, especialment quines han
estat les mesures preses per atreure companyies a les Illes Balears i per fer front a l’eliminació dels vols entre Madrid i
Eivissa i Menorca, a la reducció de les freqüències dels vols interilles i a la reducció de vols de companyies com Air Berlin.

El grup parlamentari nacionalista i ecosocialista ha manifestat avui la seva preocupació davant la situació del transport aeri al
nostre país, que està reduint la connectivitat amb reduccions generalitzades de línies, de vols i de freqüències, que
n’accentuen l’estacionalització i limiten la capacitat de desplaçament dels ciutadans balears.

El PSM-IV-ExM denuncia que el PP no està complint res del que va prometre durant la campanya electoral (tret dels atacs a
la llengua catalana i als mitjans de comunicació públics). D’altra banda, nacionalistes i ecosocialistes celebren que el nou
Govern de José Ramón Bauzá hagi mantingut la Direcció General de Ports i Aeroports (abans de Transport Aeri i Marítim), i
n’hagi constatat la necessitat, malgrat que hagués insistit durant tota la legislatura passada que era una Direcció General
innecessària. Ara, però, ha de continuar justificant a què es dedica: perquè, mentre el PP es queixava que el Govern del Pacte
garantia massa pocs vols, ara encara n’hi ha menys.
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El conseller de Medi Ambient reconeix que s'ha de protegir Son
Bosc 
 

 

El diputat de PSM-IniciativaVerds-Entesa i Més per Menorca, Antoni Alorda, s'ha traslladat a Son Bosc avui migdia junt amb
el regidor de Muro d'Entesa per Mallorca, Jaume Payeras, per tal de tornar a posar l'accent damunt la protecció del Parc
Natural de S'Albufera. Alorda ha recordat que la ZEPA, que el govern anterior va aprovar el març d'aquest any, blinda la
possibilitat de construir un cap de golf a Son Bosc. Amb tot, el diputat ha reconegut que encara és necessari que s'executin
totes les recomanacions del conveni Ramsar de novembre de 2010. 

 

Alorda ha anunciat que el grup parlamentari presentarà aquest dilluns al Parlament de les Illes una Proposició No de Llei per
tal d'instar al Govern a assumir totes les recomanacions de Ramsar. En aquest sentit, el diputat Antoni Alorda ha fet pública
una resposta escrita de l'actual conseller de Medi Ambient, Biel Company, on reconeix el valor de les recomanacions del
conveni Ramsar i es compromet a prendre-les en consideració. 

 

Cal recordar que aquest tractat internacional, al qual hi ha adherits 160 estats, entre ells, l'espanyol, va emetre el passat
novembre de 2010 un informe sobre la zona humida del Parc de S'Albufera. Un document on hi consten fins a dotze
recomanacions que posen en evidència la necessitat d'aplicar una sèrie de mesures per protegir definitivament la zona
humida. (A continuació les podeu consultar en un document adjunt)

 

En aquest sentit, l'anterior govern de progrés, de la mà del conseller de Medi Ambient, Biel Vicens, ja va actuar en
conseqüència i va culminar la declaració de ZEPA (reconeixement d'àmbit europeu) de la fina de Son Bosc i va tramitar
l'ampliació del PRON de S'Albufera. Ara, el nou conseller reconeix que valora “enormement el contingut d'aquesta missió” i
anuncia que “es prendran en consideració totes i cada una de les recomanacions que es fan en aquest document”.
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En conseqüència, el grup parlamentari PSM-IV-ExM i Més per Menorca confia que el conseller compleixi la seva
paraula, sigui coherent i actuï amb responsabilitat institucional per tal de finalitzar el procés per tal de garantir la
seguretat jurídica i administrativa del Parc Natural. És a dir, donar compliment, entre d'altres mesures, a la derogació
immediata de la llei 9/2010 de declaració d'interès autonòmic la construcció del camp de golf de Son Bosc. 

 

Alorda considera que no fer-ho suposaria fer un “ridícul internacional de primer ordre”, ja que ignorar una protecció europea
com és la ZEPA i un informe d'un organisme reconegut mundialment en qüestions mediambientals posaria al Govern en un
escenari internacional de ridícul absurd.

 

Per la seva banda, el regidor de Muro d'Entesa per Mallorca, Jaume Payeras, ha incidit en el valor mediambiental i
paisatgística del Parc Natural, i com aquest entorn natural atrau cada any més de 100.000 visitants, un factor
desestacionalitzador a tenir en compte i potenciar, i que s'ampliaria amb la inclusió de la zona de Son Bosc al Parc Natural.
Payeras ha reconegut que també el grup municipal presentarà una iniciativa a l'Ajuntament de Muro per tal de pressionar al
Govern perquè executi les recomanacions de Ramsar.
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'La reforma herètica'
 

Deien PP i PSOE que hi havia un arbre del jardí democràtic que ni mirar-lo. Proposar tocar la Constitució era motiu
d’anatema. Un dels principals arguments era no trencar el consens (el consens dels grups de poder de la transició, franquisme
inclòs). Ai, però, les serps han seduït Zapatero i Rajoy. De l’arbre de la Constitució (i del seu consens) se’n pot fer llenya, a
fi d’aplacar la voracitat dels mercats.

Tot allò que introdueix el nou article ho podia establir una llei. Han enfonsat una porta que era oberta. Per què? Perquè
l’objectiu no són les mesures, sinó el missatge: deixar clar que se sap qui mana (i transmetre, sibil·linament i tendenciosa,
que la culpa dels nostres mals és la despesa pública).

Mentre la ciutadania exigeix més democràcia, empoderament, que ha de suposar certament debats constitucionals sense
complexes (participació, balances fiscals, Corona, dret a decidir, plurinacionalitat, federalisme, etc), la resposta de PP i PSOE
és canviar la Constitució ells dos, de pressa i correntsos.

Blanco i Montilla diuen que els hi hagués agradat un referèndum, però hagués estat “catastròfic”. Catastròfic perquè no hi ha
temps (apocalíptic) i per la incertesa del resultat (què hagués dit el poble?)... Catastròfic, vaja.

No frivolitzaré sobre la necessitat de rigor en les finances públiques i de transmetre credibilitat i solvència. Menystenir-ho
seria irresponsable. Però la credibilitat s’ha de guanyar primer davant la pròpia ciutadania, cal comprometre-la en les
mesures, implicar-la, amb informació i influència real en la presa de decisions. Pidolar la credibilitat dels mercats amb la
submissió ens embruteix, i provoca fractura social i democràtica; el compromís fruit del pacte social és sòlid, construeix
ciutadania i europeïtat (l’Europa que voldríem).

La credibilitat exigeix franquesa i congruència. El PP sabia bé quin era el moment econòmic quan prometia en campanya més
educació, més sanitat, més activitat econòmica, més ocupació... Si Bauzà no pot complir el seu programa, que convoqui
eleccions: confrontem, tots, programes reals, amb tota la informació sobre la taula. De moment, ni s’ha volgut fer públic el
pla de sanejament i les seves conseqüències, no és així com es guanyarà credibilitat. I convenguem que, sense credibilitat,
seran inútils, contraproduents, els gestos servils, ni en què sigui fent befa de la sobirania popular.

El 20N serà un indicador de la convalidació o el declivi de la hegemonia PP-PSOE, del bipartidisme, un indicador de fins a
quin punt es volen canvis.

Antoni Alorda
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